
PROTOKÓŁ Nr VI/15
z VI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 28 maja 2015 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i
Rekreacji w Mielniku o godz. 900, zakończyła się o godz. 1208

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  VI  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan
Krzysztof Nikitorowicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.
Radny Pan Lucjan Kożuchowski usprawiedliwił swoją nieobecność na sesji.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o dwa punkty:
1) Podsumowanie 25 lecia samorządu terytorialnego w Polsce.
2) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy.
3)

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, uzupełniła porządek obrad o
zgłoszone przez Pana Przewodniczącego punkty.

Ustalony porządek obrad VI sesji RG brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 
5. Podsumowanie 25 lecia samorządu terytorialnego w Polsce.
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Mielniku za 2014 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2014 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę na terenie Gminy Mielnik. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy.
13. Przyjęcie założeń organizacyjnych dla funkcjonowania placówek oświatowych w 

gminie w roku szkolnym 2015/2016. 
14. Ocena realizacji gminnego programu gospodarki odpadami i regulaminu utrzymania 
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czystości i porządku w gminie. 
15. Informacja o przygotowaniu gminy do letniego sezonu turystycznego. 
16. Ocena stanu bezpieczeństwa, porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej na 

terenie Gminy Mielnik w 2014r. 
17. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik 2014/2015. 
18. Odpowiedź na interpelacje i zapytania. 
19. Wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad. 

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący Rady  poinformował,  że protokoły z  IV i  V sesji   Rady Gminy są
wyłożone  na  sali  obrad  i  jeżeli  do  końca  sesji  nie  zostaną  zgłoszone  do nich  uwagi  lub
poprawki, zostaną przyjęte w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

1) Pan Wójt  powitał  przybyłego  na  sesję  nowego komendanta  Komendy Powiatowej
Policji w Siemiatyczach Pana Arkadiusza Sidorskiego. Poinformował, że na wniosek
Pana  Komendanta  dotyczący  wzmocnienia  bezpieczeństwa  na  terenie  gminy  w
sezonie letnim, w punkcie dot. zmian w budżecie gminy proponowane są środki na ten
cel w kwocie 3 tys.zł. Będą wspólne patrole Straży Granicznej i Policji.

2) 25 maja br. podpisano zarządzenie w sprawie wprowadzenia obowiązku publikacji w
BIB rejestru wszystkich umów cywilno-prawnych zawartych przez Gminę Mielnik i
Urząd Gminy Mielnik. Zarządzenie obejmuje umowy zawarte od 1 stycznia 2011r. 

3) Ogłoszony został przetarg na wykonanie audytu w Urzędzie Gminy Mielnik.
4) Prowadzone  były  rozmowy  z  przedstawicielami  firmy  PRONAR  dotyczące

możliwości pracy w firmie PRONAR. Zainteresowani mogą odebrać od Pana Wójta
oferty pracy w tej firmie.

5) Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  zajmowała  się  sprawą  budowy  przedszkola  w
Mielniku. W rozdaniu środków na lata 2014-2020 jest możliwość znalezienia środków
na budowę przedszkola. Ustalono wstępną lokalizację przedszkola – przy szkole, na
boisku  asfaltowym  (boisko  jest  niedopuszczone  do  użytku  ze  względu  na
nawierzchnię).  Koncepcję  budowy przedszkola  przygotowała  pracownica  UG Pani
Małgorzata Kryńska i nie wydaliśmy na to ani złotówki. Przygotowana koncepcja jest
punktem wyjścia do dalszej, głębszej dyskusji. Chcemy aby budynek przedszkola był
połączony  ze  szkołą,  posiadał  wspólną  stołówkę,  bo  obecna  stołówka  nie  spełnia
wymaganych norm. Osoby zajmujące się pozyskiwaniem środków śledzą z którego
działania możemy pozyskać środki na przedszkole.

6) Ponad półtora roku temu mieszkaniec Niemirowa Pan M       S        po drugiej stronie
Bugu odnalazł starą łódź tzw. dłubankę. Łódź pochodzi prawdopodobnie z okresu XV-
XVII  wieku.  Znalazca,  zaraz  po  odnalezieniu  łodzi,  zgłosił  ten  fakt  ówczesnemu
Wójtowi Gminy Mielnik, jednak przez ponad półtora roku nikt nie zajął się tą sprawą.
O historii  znaleziska  szczegółowiej  opowie  goszczący dziś  na  sesji  Pan Grzegorz
Śnieżko  -  pracownik  PAN.  Pan  Wójt  wystąpił  do  Wojewódzkiego  Konserwatora
Zabytków w Lublinie o przekazanie łodzi do OZDM, deklarując utrzymanie tej łodzi
ze środków budżetu gminy. Łódź jest zachowana w ok.85 % i stanowi cenną rzecz w
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podtrzymywaniu naszej historii.
7) Pan Wójt podjął  działania  związane z wykopaliskami na rynku mielnickim, o tym

będzie mowa w dalszej części sesji.
8) Sprawdzając różne dokumenty Pan Wójt ustalił, że w Mielniku nie mamy ani muzeum

ani  Ośrodka  Dziejów Ziemi  Mielnickiej.  Brak  jest  dokumentów  potwierdzających
istnienie  ODZM,  Pan  Dyrektor  GOKSiR  został  poproszony  o  przygotowanie
poprawek  do  statutu  GOKSiR,  mających  na  celu  prawne  usankcjonowanie
istniejącego stanu rzeczy.

9) Po długich zabiegach z naszej strony, do umowy użyczenia eksponatów z „Trylogii i
„Wojny 1920” podpisaliśmy w dniu 26 maja br. aneks. W par.2 ust.1a umowy dodano
zapis  „ewentualne  pożytki  związane  z  przedmiotem  użyczenia  będą  w  całości
przeznaczone na ich konserwację i utrzymanie”. Oznacza to, że jeżeli wypożyczymy
komuś eksponaty, to uzyskane z tego tytułu pieniądze możemy przeznaczyć na ich
konserwację. Już mamy zawarte pierwsze umowy na wypożyczenie eksponatów. Par 2
ust. 5 umowy miał zapis „Niniejsza  umowa zostaje zawarta na czas określony, od
dnia 15 stycznia 2012r. do dnia 15 styczna 2062r.” Obecnie ten zapis ma następujące
brzmienie: „Niniejsza umowa zostaje zawarta na czas określony, od dnia 15 stycznia
2012r.  do  dnia  30  grudnia  2017r. „W par.2  ust.  6  był  zapis  „strony  dopuszczają
możliwość  rozwiązania  umowy  za  12  miesięcznym  wypowiedzeniem”,  obecnie  jest
zapis  „strony  dopuszczają  możliwość  przedłużenia  umowy  w  drodze  zgodnych
oświadczeń stron, złożonych na piśmie,  w dowolnej kolejności i  czasie”.  Uchylony
został par. 8 umowy „Ponadto biorący zobowiązuje się do: 
1) ekspozycji części przekazanych eksponatów w przyszłej Stanicy Kresowej Dzikie

Pola –  Centrum Edukacji Historycznej i Wystawienniczej, 
2) przygotowanie  w  przyszłej  Stanicy  sali  ekspozycji  dotyczącej  reżysera  Jerzego

Hoffmana, producenta  Jerzego Michaluka oraz aktorów i pozostałych członków
ekipy  filmowej  realizujących  produkcje  filmowe  oparte  na  dziełach  Henryka
Sienkiewicza. 

3) nazwania jednego z  głównych obiektów stanicy imieniem Jerzego Hoffmana w
uznaniu  zasług  dla  literatury  narodowej,  wychowania  patriotycznego  i  sztuki
filmowej.”

Z wprowadzonych do umowy zmian wynika, że z końcem grudnia 2017r. możemy 
wystąpić  do  Zodiaku  o  przekazanie  nam  na  własność  tych  eksponatów  lub  też  
rozwiązać umowę. Jest wykonana dokładna inwentaryzacja posiadanych eksponatów, 
wiemy co zostało zniszczone i  strony umowy ustaliły,  że ze stanu zdjęte  zostaną  
zniszczone rzeczy (uległy zalaniu, zostały zjedzone przez gryzonie czy mole). Wartość
eksponatów przyjętych od Zodiaku wyceniono na 900 tys.zł i taka kwota obciążała  
nasz  budżet.  Obecne  ustalenia  należy  uznać  za  sukces.  .Pan  Wójt  podziękował  
osobom zaangażowanym w rozwiązanie tej  sprawy – Dyrektorowi GOKSIR Panu  
Michałowi  Baranowskiemu,  Sekretarzowi  Gminy  Panu  Piotrowi  Wysockiemu  i  
Przewodniczącemu Rady Gminy Panu Krzysztofowi Nikitorowiczowi.

10) Pan Wójt poinformował, że jeszcze w trakcie trwania sesji wraz z Panem Dyrektorem
GOKSiR  wyjedzie  do  Białegostoku  na  uroczyste  obchody  związane  z  25  leciem
samorządu terytorialnego w Polsce.  W dniu  jutrzejszym przyjadą  do  Białegostoku
nasze zespoły śpiewacze, będziemy również mieli stoisko wystawiennicze.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o pracy między sesjami.
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Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że bardzo cieszy fakt, że w tej kadencji przejrzystość
finansów  publicznych  będzie  akcentowana  przez  publiczny  rejestr  umów  cywilno-
prawnych  .Będzie  wiadome  na  co  pieniądze  publiczne  są  przeznaczane  i  kto  jest  ich
beneficjentem. Cieszy również to, że historia nasza znajduje właściwe miejsce. Nie szukamy
jej  w  literaturze,  która  była  pisana  ku  pokrzepieniu  serc,  tylko  bazujemy  na  naszych
znaleziskach, czego przykładem jest łódź z przełomu wieków i prowadzenie wykopalisk w
Mielniku, po raz pierwszy finansowanych z budżetu gminy. To jest nasza historia i my mamy
obowiązek o nią dbać.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił skład Rady Gminy Mielnik pierwszej kadencji, w
latach 1990-1994.

1. Bersztolc Antonina
2. Bujanowicz Michał
3. Charko Edmund
4. Kapelko Mirosław
5. Krawczuk Henryk
6. Lewkowicz Maria Danuta
7. Łubko Leon
8. Marks Tomasz
9. Oksientowicz Paweł
10. Omelczuk Sergiusz
11. Pieńkowski Jerzy
12. Szymaniuk Jan
13. Tobota Stanisław
14. Tymoszuk Aleksander
15. Wasilewska Wiesława
16. Zienkiewicz Mikołaj

Pan Wójt Gminy
W swoim wystąpieniu przypomniał początki samorządu terytorialnego w Gminie Mielnik,
podzielił się swoimi wspomnieniami związanymi z wyborem jego osoby na I Wójta Gminy,
co  miało  miejsce w budynku,  w którym obraduje dzisiaj  Rada Gminy.  Na wniosek Pana
Wójta  zebrani  na  sesji  minutą  ciszy uczcili  pamięć  nieżyjących  już  radnych  -  Sergiusza
Omelczuka.  Aleksandra  Tymoszuka,  Stanisława  Toboty,  Edmunda  Charko,  Jana
Saciuka Reginy Chodźko-Wachowskiej.
Pan  Wójt  podziękował  za  współpracę  wszystkim  samorządowcom,  byłym  i  obecnym  –
radnym, sołtysom, pracownikom Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych gminy i złożył
im życzenia dalszej, owocnej pracy.

Następujący radni,  sołtysi,  pracownicy Urzędu Gminy i  jednostek  organizacyjnych gminy
otrzymali  z  rąk  Pana Wójt  i  Pana  Przewodniczącego  Rady listy  gratulacyjne  i  upominki
(zegarki).

1. Pani Olga Pogrebnik
2. Pan Kazimierz Tobota
3. Pani Halina Mirowska
4. Pani Irena Wysocka
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5. Pani Małgorzata Kuzio
6. Pani Alina Szpakowska
7. Pan Eugeniusz Wysocki
8. Pan Władysław Stankiewicz – nieobecny na sesji
9. Pan Michał Suszyński
10. Pan Bogdan Charko
11. Pan Mikołaj Zienkiewicz
12. Pan Zbigniew Zieliński – nieobecny na sesji
13. Pani Łarysa Kierkowicz
14. Pani Elżbieta Szymańska
15. Pani Teresa Borowska
16. Pani Barbara Warszycka
17. Pani Jolanta Galecka
18. Pani Małgorzata Joanna Szymańska
19. Pan Michał Walendziuk
20. Pan Zbigniew Sawczuk
21. Pan Piotr Wysocki – nieobecny na sesji

Pan Wójt stwierdził że nie sposób nagrodzić wszystkie osoby zasłużone dla samorządu, na
sali jest obecna Pani Dyrektor Zespołu Szkół, Pani Maria  Boguszewska – była dyrektor i
długoletnia radna, jest wiele innych osób nieobecnych na tej sali, a które wniosły duży wkład
na rzecz samorządu. Przeprosił za swoją nieudolność w proponowaniu osób do wyróżnień i
zapewnił, że nie chciał niczyich zasług pominąć. Przeprosił i stwierdzil, że jeżeli tak się stało,
to tylko z niewiedzy.
Życzył wszystkim, aby gmina mając tyle potencjału jak najsprawniej rozwijała się.

Do punktu 6.

Pan Przewodniczący poinformował radnych o następujących sprawach:
1. W związku z sygnałami od mieszkańców gminy dotyczącymi niemożliwości odbioru

telewizji Białystok wspólnie z Panem Wójtem wystosował pismo do Dyrektora TV
Białystok w tej sprawie i odczytał treść tego pisma. Pan Przewodniczący zapewnill że
na bieżąco będzie informował radnych o postępach w tej sprawie.

2. Poinformował o skardze jaka wpłynęła od Pana K          C          na Wójta
Gminy  Mielnik.  Przedstawił  treść  skargi  i  stanowisko  Komisji  Rewizyjnej  w  tej
sprawie, zawarte w protokole Nr 9/15 z dnia 27 maja 2015r. Komisja uznała, że brak
jest  możliwości  procedowania  nad  skargą,  ponieważ  pismo  zostało  złożone  przez
osobę nie  posiadającą  umocowania  prawnego  do reprezentowania  Pani  A        
K                    – w ocenie Komisji nie wywołuje zatem żadnych skutków prawnych.

Do punktu 7.

Interpelacja nr 8/15 Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego
Naprawa drogi obok starego boiska do piłki nożnej prowadzącej do pól pana P      i K      .

(w zał. na str............prot.)
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Interpelacja nr 9/15 Pana Krzysztofa Nikitorowicza
Na podstawie § 26. 1. Uchwały NR VI/34/03 Rady  Gminy Mielnik z dnia 26 czerwca 2003
roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy zgłaszam następujące interpelacje:
W przeciągu ostatnich kilku lat środki budżetowe przeznaczane na dowożenie dzieci do szkół
oraz  na  lokalny transport  zbiorowy realizowany jako zadanie  własne  gminy wzrastały w
sposób zdumiewająco szybki. Jeszcze w 2010 roku ta kwota wynosiła 98 688 zł, w 2011 roku
była to kwota 120 329 zł, w 2012 roku ta kwota wynosiła 137 842 zł, w 2013 roku było to już
172 665 zł a w 2014 roku nastąpił zdumiewający skok tych kosztów do kwoty aż 307 500zł. A
zatem na przestrzeni zaledwie kilku ostatnich lat kwota przeznaczana na ten cel wzrosła aż
trzykrotnie. W związku z tym mam następujące pytanie:

1. Czy  zamierza  podjąć  Pan  działania  zmierzające  do  zracjonalizowania  wydatków
przeznaczanych  na  powyższe  cele,  a  tym samym ograniczania  kosztów transportu
związanego z dowożeniem dzieci do szkół oraz lokalnym transportem drogowym, bez
szkody dla jego jakości? Jeśli tak to proszę przedstawić zarys, jakie będą ewentualne
kierunki tych działań.
W latach 2011-2014 koszty związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych na

terenie  naszej  gminy   wzrosły  o  467  312  złotych.  W tej  kwocie  zawierają  się  również
podwyżki płac. Pracownicy administracji i obsługi, a zwłaszcza obsługi, czują się pomijani, i
zgłaszają, iż w przeciągu ostatnich czterech lat tylko raz, w ubiegłorocznym roku wyborczym,
podniesiono im pobory o 5% co nie rekompensuje  nawet czteroletniego wskaźnika inflacji,
który  w  latach  2011-2014  wyniósł  w  sumie  8,9  %.  Tym  samym  siła  nabywcza  pensji
pracowniczej mielnickiego personelu obsługi placówek oświatowych, nawet po tej podwyżce,
jest niższa o 3,9% w porównaniu z rokiem 2011. Dodam również, że w tegorocznym budżecie
zaplanowane  zostały  przez  poprzedniego  wójta,  dla  szkoły  podstawowej  i  gimnazjum  z
pominięciem przedszkola, kolejne wzrosty płac na  kwotę 99 682zł. W związku z tym mam
następujące pytania:

1. Czy  jest  możliwe,  aby  jeszcze  w  tym  roku  podnieść  pobory  dla  personelu
pomocniczego mielnickich placówek oświatowych? 

2. Czy  będą  planowane  takie  podwyżki  w  przyszłym  roku  dla  tej  właśnie  grupy
zawodowej?

Zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
1) Prośba mieszkańców Maćkowicz o postawienie znaku „Uwaga zwierzęta” na drodze

powiatowej  między  Maćkowiczami  a  Maćkowiczami  Kolonią.  Chodzi  głównie  o
przeganiane  krów, kiedyś  taki  znak tam był  i  dobrze byłoby aby wrócił  na swoje
miejsce.

2) Na  jakim  etapie  jest  budowa  nowego  pomnika  „Nieznanego  Żołnierza”  w
Kudeliczach? Na ten cel przeznaczono pieniądze z funduszu sołeckiego.

3) Czy dokonana zostanie naprawa tablicy informacyjnej w Maćkowiczach i czy zostanie
zamontowana nowa tablica na Kolonii Maćkowicze?

4) Czy   wykonawca  „Słonecznych  Dachów  Mielnika”  wywiązał  się  w  terminie  z
realizacji  tego zadania,  czy do UG wpływały skargi na ekipę montującą kolektory
słoneczne?

5) Czy  podjęto  jakieś  działania  dotyczące  „Chaty  Edukacji  Przyrodniczej”  w
Maćkowiczach.



7

Zapytanie Pani Barbary Dekarz
1) W  imieniu  mieszkańców  sołectwa  Wilanowo  zwracam  się  z  uprzejmą  prośbą  o

postawienie znaków zakazu wjazdu dla samochodów ciężarowych powyżej 10 ton na
drodze  gminno-powiatowej  we  wsi  Wilanowo.  Swoją  prośbę  motywuję  tym,  iż
kierowcy nie przestrzegają prędkości,  co stwarza zagrożenie dla osób starszych, w
większości  zamieszkujących  tę  miejscowość.  Samochody  ciężarowe  wywożące
drzewo z lasów, swoją masą niszczą nawierzchnię asfaltową, naruszają konstrukcję
budynków oraz są zagrożeniem dla pieszych i rowerzystów, gdy ich wymijają.
Uważamy, że postawienie takich znaków, zwiększy nasze bezpieczeństwo oraz innych
uczestników ruchu drogowego. Prosimy o pozytywne rozpatrzenie naszej prośby.

2. Czy  została  zakupiona  kostka  ze  środków  funduszu  sołeckiego  na  wykonanie
podjazdów  od  Adamowa  do  wsi.  Ze  środków  funduszu  sołeckiego  zaplanowano
wykonanie melioracji i podjazdów.

Zapytanie Pana Jerzego Weremjewicza
Pan radny zwrócił się o ustawienie znaku ostrzegającego przed zwierzętami przed Osłowem.

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
1) Czy  zapadły  jakieś  postanowienia  w  sprawie  dokończenia  drogi  „Glińskiej”  w

Radziwiłłówce. Na ten cel przeznaczono środki z funduszu sołeckiego.
2) W Radziwiłłówce jest kolejna dziura w asfalcie (przy Szymonowiczu), kiedy zostanie

to naprawione?

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
1) Na jakim etapie jest sprawa porozumienia z biskupem na temat odkrzaczenia Góry

Zamkowej  i  ewentualnego wymienienia starej  siatki  na froncie (zastąpienie  czymś
bardziej estetycznym).

2) Zaproponował aby akcję dotyczącą oczyszczenia chodników przeprowadzić na terenie
całej gminy, nie tylko w Mielniku. Chodniki oczyszczono na ulicy Sadowej i wygląda
to bardzo dobrze.

3) Należy  dokonać  wymiany  zniszczonych  elementów 2  budek  nad  rzeką  Bug  –  na
wysokości  stadionu  i  w  stronę  Topoliny  oraz  wymianę  jednej  budki  przy  wieży
widokowej (jest wywrócona i leży na płocie).

4) Prośba do Pani radnej powiatowej, Pana Wójta i Pana Dyrektora Szeweluka aby w
okresie  zimowym  drogi  powiatowe,  leżące  na  terenie  gminy  Mielnik,  były
posypywane solą. Jest to wyprzedzająca prośba, dotycząca najbliższej zimy. Chodzi o
to, aby mieszkańcy nie mieli problemów w poruszaniu się po drogach.

5) Na jakim etapie jest realizacja kanalizacji w gminie.

Zapytanie Pana Kamila Adriana Zalewskiego
1) Poprosił o ustawienie w Tokarach znaków ostrzegających przed przeganianiem krów

przez drogę.
2) Udostępnienie równiarki do wyrównania drogi żwirowej w Tokarach.
3) Kiedy wykonany zostanie remont kuchni w budynku szkoły w Tokarach.

Zapytanie Pana Mariusza Bukrewicza
Pan radny poprosił o odkrzaczenie drogi łączącej drogi Werhurnę i Krawczankę.
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Zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
Pan Przewodniczący poinformował że zapada się kostka brukowa przy głównym wejściu do
hali sportowej na terenie Zespołu Szkół i trzeba byłoby to naprawić.

W związku  z koniecznością wyjazdu Pana Wójta do Białegostoku Pan Przewodniczący Rady
udzielił mu głosu w sprawie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.

Pan Wójt Gminy
Odnosząc się do kwestii podwyżek dla personelu pomocniczego poinformował, że w szkole
na  jeden etat  ogólny przypada 4  uczniów.  Jest  tam duże  zatrudnienie,  tworzenie  nowych
miejsc pracy w tej instytucji polegało na rozdrabnianiu istniejących miejsc po to, aby kogoś
jeszcze dołożyć. W szkole jest dużo personelu i przede wszystkim należy zracjonalizować
etatowo szkołę a dopiero po tym myśleć o czymś innym. Jest to uprawnienie Pani dyrektor i
to ona decyduje o podwyżkach. Pan Wójt przypomniał, że mamy nie dokończoną kanalizację
i  jeśli  ta  sprawa nam się  nie  uda,  to  będziemy musieli  zwrócić 5 mln.zł,  ponadto mamy
zapłacić 300 tys.zł. za samowolę budowlaną oraz odsetki od tej kwoty, co razem z istniejącym
zadłużeniem da nam kwotę około 12 mln.zł. 

W  sprawie  kanalizacji  robimy  wszystko  aby  nie  zwracać  pieniędzy.  Do  końca  maja
powinniśmy zakończyć kanalizację a jeszcze nic nie jest zrobione. W tej sytuacji trudno jest
mówić  o  budowie  np.  drogi  Glińskiej,  Chaty  Edukacji  Przyrodniczej  czy  ogrzewaniu
gazowym w Mętnej.
Pan Wójt  przypomniał,  o  czym informował radnych na sesji  ,kiedy składał  ślubowanie –
dopóki nie znajdzie środków z zewnątrz, to nie pozwoli rozsiewać samorządowych pieniędzy.
Być może niektórzy myśleli,  że „po mnie choćby potop”,  Wójt jednak myśli inaczej. Nie
można cały czas wydawać i powiększać istniejący dług, bo kiedyś ten dług trzeba spłacić.
Poprosił  o  danie  mu  terminu  do  końca  sierpnia  br.  wówczas  będzie  można  myśleć  o
wydatkach. Na pewno jednak nie będzie wydawania pieniędzy w sposób nieracjonalny. 

Odnosząc się do sprawy Góry Zamkowej – na początku maja br. Pan Wójt wraz z dyrektorem
Szewelukiem spotkał się z proboszczem Parafii w Mielniku z porozumieniem aby udostępnił
nam Górę Zamkową do celów publicznych w zamian za co,będziemy ją kosić,  przycinać
krzewy,  utrzymamy ją  w należytym stanie.  Od tego czasu  minęło  już  około  4 tygodni  a
porozumienie nadal nie jest podpisane. Najpierw trafiło pod obrady rady parafialnej, teraz w
imieniu Biskupa Drohickiego  rozmowy będzie prowadził Ks.Dziekan Stanislaw Ularczyk.
Pan Wójt zapewnił, że jest gotów do tych rozmów i podpisania porozumienia, chciałby aby na
wakacje  Góra  Zamkowa  była  przygotowana.  Pan  dyrektor  Szeweluk  poczynił  już  w  tej
sprawie pewne prace,  traktując  to  jako nasz aport.  Pan Wójt  poinformował,  że na takich
samych zasadach zabiega o udostępnienie Góry św. Rocha i Góry Woskresieńskiej.

Odnosząc się sprawy dziur na drodze powiatowej wyraził przekonanie, że Pani Wysocka –
radna powiatu siemiatyckiego zgłosi dzisiaj, na sesji powiatu, interpelację w tej sprawie.

Kwestia dowozu dzieci do szkoły – mamy 2 autobusy i 1/2 etatu kierowcy, lecz dzieci dowozi
nam  PKS.  Oba  autobusy  są  technicznie  sprawne.  Należy  rozważyć  kwestię  powrotu  do
dowożenia dzieci własnymi autobusami, jest to przedmiotem prowadzonych analiz. Pan Wójt
przedstawił kalkulację, jaką posługuje się PKS przy dowożeniu dzieci. Zwróciliśmy się do
PKS o przedstawienie nam wyliczeń, ile osób dorosłych, nie dzieci jeździło autobusami w
ubiegłym roku.  Taką  odpowiedź  otrzymaliśmy,  jest  to  przedmiotem prowadzonej  analizy
przez pracownika UG. Okazuje się, że np. w weekendy pojawia się tylko 1 bilet, lub nie ma
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ani jednego biletu. Do 15 czerwca br. podejmiemy decyzję w tej sprawie dowozu dzieci do
szkoły.

Sprawa  solarów  –  były  skargi  na  wykonawstwo,  wszelkie  zgłoszenia  były  od  razu
analizowane i usterki szybko poprawiano. 11 maja br. podpisano protokół końcowy a wczoraj
przeleliśmy ok. 4 mln.zł. należności za wykonawstwo. Mamy 5 letnia gwarancję na solary.
Pan  Wójt  przypomniał,  aby  pod  koniec  okresu  gwarancyjnego  każdy  posiadacz  solarów
sprawdził  poziom ekoglikolu.  Osoby biorące udział  w projekcie  otrzymały informację nt.
gdzie należy zgłaszać ewentualne awarie solarów.
Pan Wójt poinformował, że na pozostałe zapytania odpowie w terminie późniejszym.

/po przerwie/

Do punktu 7.

Komisje  Rady  Gminy  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  18  maja  br.
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania
finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  oraz  Gminnej  Biblioteki
Publicznej w Mielniku za 2014r.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radych, podjęła uchwałę nr VI/32/15 w
sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury,
Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za 2014r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.

Komisje  Rady  Gminy  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  18  maja  br.
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za
2014r.

Rada Gminy 13 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr
VI/33/15  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2014r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 9.

Pan  Wójt  Gminy stwierdził,  że  po  roku  wyborczym  udziela  się  absolutorium  nowemu
wójtowi  za  rok,  w którym działał  poprzedni  wójt.  Poinformował,  że  ma  wiele  uwag  do
budżetu  roku  2014,  uważa,  że  pieniądze  te  można  było  wydać  inaczej.  Po  podliczeniu
wszystkich projektów, które  obecnie  stoją  na  półkach,  okazuje  się,  że  aby je  zrealizować
gmina potrzebowałby 119 mln.zł. Gmina poniosła również duże koszty na sporządzenie tej
dokumentacji. Zapewnił, że będzie się starać, a radni będą go w tym pilnować, aby robić tylko
taką dokumentację, gdzie będzie możliwość znalezienia na nią środków zewnętrznych. 
Zwrócił się do Rady Gminy  z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.
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Rada Gminy 9 głosami za,  przy 4 głosach wstrzymujących się i  1 głosie przeciw,
podjęła uchwałę nr VI/34/15 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Pani Skarbnik Gminy omówiła zmiany do budżetu gminy na rok 2015. Poinformowała o
zmianach w budżecie, dokonanych już po wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Pan Wójt Gminy poinformował, że po raz pierwszy wprowadzamy do budżetu gminy środki
na  badania  archeologiczne  w  rynku  w  Mielniku.  Szczegółowe  informacje  na  ten  temat
przedstawi  Pan  Grzegorz  Śnieżko  –  pracownik  Polskiej  Akademii  Nauk  w  Warszawie.
Badaniami chcemy objąć nie tylko rynek w Mielniku ale również Górę Zamkową. 

Pan  Przewodniczący  Rady przedstawił  bliżej  osobę  Pana  Grzegorza  Śnieżko  –  jest  on
absolwentem  Instytutu  Archeologii  Uniwersytetu  Warszawskiego,  ekspertem  w
Departamencie Emisyjno-Skarbowym NBP, pracownikiem naukowym Instytutu Archeologii i
Etnologii PAN i Zamku Królewskiego w Warszawie. Pan Grzegorz Śnieżko prowadził już
wcześniej wykopaliska archeologiczne na terenie Mielnika.

Pan  Grzegorz  Snieżko  przedstawił  multimedialną  prezentację  planowanych  prac
archeologicznych  w  Mielniku.  Uzasadnił  potrzebę  przeprowadzenia  tych  prac,  zakres
planowanych prac, przedstawił osoby prowadzących i uczestników oraz preliminarz kosztów
badań.
Badania  prowadzone  w  bieżącym  roku  w  Mielniku  będą  miały  charakter  sondażowy,
rozpoznawczy. Dzięki przeprowadzeniu tych prac, na przyszłość uda się wycenić ich koszty
zgodnie  ze  stanem  faktycznym.  Wyniki  badan  będzie  również  można  wykorzystać  w
zagospodarowaniu  rynku  w  sposób  zgodny  z  charakterem  tego  miejsca  oraz  realiami
archeologiczno-historycznymi.  Pomysłem  na  lokalny  produkt  turystyczny  może  być
wytyczenie  szlaków  tematycznych:  archeologiczno-historycznego  i  geologiczno-
przyrodniczego. 

Pan  Grzegorz  Śnieżko  przedstawił  informacje  nt.  odnalezionej  łodzi  w  Niemirowie  oraz
pokazał jej zdjęcia. Czterometrową łódź wykonaną z jednego kawałka drzewa, dębiny, odkrył
przypadkowy  znalazca  w  Bugu  na  wysokości  wsi  Stary  Bubel.  Analizy  wskazują,  że
wykonano ją między XV a około połową XVII w. Pan Śnieżko stwierdził,  że trudno jest
ocenić bez przeprowadzenia badań wykopaliskowych, czy została ona w miejsce odkrycia
przyniesiona  przez  nurt  z  góry  rzeki,  czy  też  znajduje  się  w  miejscu,  w  którym  łódź
pozostawił ostatni użytkownik i  stracił  ją może w wyniku oberwania się brzegu, wskutek
czego ziemia zatopiła dłubankę. Jeżeli urząd konserwatorski, do którego Pan Śnieżko zgłosił
to znalezisko wyda pozytywną decyzję, to łódź zostanie o przeniesiona w depozyt do ODZM.
Pan  Śnieżko  podkreślił wzorowe  zachowanie  odkrywcy  zabytku,  który  zgłosił  swoje
znalezisko  lokalnym  władzom.  Dlatego  też  w  dokumentacji  przesłanej  do  konserwatora
zabytków zawarto sugestię, że warto jest wystąpić z wnioskiem o nagrodę Ministra Kultury i
Dziedzictwa Narodowego dla znalazcy łodzi.

Pani Olga Pogrebniak zapytała o badania prowadzone w Radziwiłłówce, na cmentarzysku.
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Pan Grzegorz Śnieżko odpowiedział, że nie prowadzono tam wykopalisk.

Pan  Przewodniczący  Rady podziękował  Panu  Śnieżko  za  przedstawioną  prezentację.
Stwierdził, że prowadzone prace będą stanowić pierwszy krok w odkrywaniu naszej własnej
historii, którą powinniśmy się chwalić i szczycić. Poinformował, że być może w późniejszych
głosowaniach nad zmianami w budżecie będziemy głosować nad przeznaczeniem środków na
konserwację odnalezionej łodzi.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr VI/35/15 w
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18
maja br. Komisje negatywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy
cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.  Już po głosowaniu
radni poznali nowe okoliczności związane z tą uchwałą – do końca czerwca br. należy przyjąć
uchwałę,  ponieważ  nieprzyjęcie  je  spowoduje  lukę  prawną.  Wzrost  ceny  wody  jest
symboliczny - o 5 groszy na 1m3 a od trzech lat cena wody nie była podnoszona.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr VI/36/15 w
sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy
Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 12.

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść skargi złożonej na Wójta Gminy Mielnik przez
Panią  G        S           zam.  Drohiczyn  oraz  opinię  wydaną  w  tej  sprawie  przez
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Henryk Symonowicz zapytał, czy Komisja Rewizyjna rzeczywiście musi zajmować się
tymi sprawami. Rozpatrzenie dwóch skarg pochłonęło ponad 3 tys.zł z budżetu gminy. Czy
nie można tego rozpatrywać w inny sposób?

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma innego sposobu rozpatrywania skarg,
tak stanowi prawo i tak musimy postępować.

Pani Aneta Kasperuk – pracownica Urzędu Gminy udzieliła wyjaśnień w kwestii złożonej
skargi.  Strona  wystąpiła  o  powołanie  biegłego  w  prowadzonej  sprawie,  organ  odmówił
wydając w tej sprawie postanowienie. Na to postanowienie, zgodnie z ordynacją podatkową,
nie przysługuje zażalenie. Strona niezadowolona z tego rozstrzygnięcia może to zaskarżyć
później w odwołaniu od decyzji. Strona uznała jednak, że złoży w tej sprawie skargę do Rady
Gminy. Rada Gminy nie jest właściwa do rozpatrywania spraw podatkowych. Odwołanie od
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decyzji  należy  składać  do  Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego  i  wtedy  podnieść
argument, że nie został powołany biegły. Dane w sprawach podatkowych objęte są tajemnicą
skarbową i nic więcej na ten temat Pani Kasperuk nie może powiedzieć.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr VI/37/15 w
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. Skargę uznano za niezasadną.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 13.

Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Mielniku przedstawiła  informację  na  tema  założeń
organizacyjnych  dla  funkcjonowania  placówek  oświatowych  w gminie  w  roku  szkolnym
2015/2016.

Pan Jerzy Weremjewicz zapytał Panią Dyrektor co sądzi o dowożeniu dzieci do szkoły, co
było lepsze -  własny dowóz czy dowóz PKS.

Pani  Dyrektor odpowiedziała,  że  kiedy transport  dzieci  odbywał  się  za  pomocą naszych
dwóch autobusów plusem było to,  że nasi  kierowcy mieli  pracę.  Minusem zaś  to,  że nie
można było wozić osób dorosłych Teraz mamy 3 autobusy, które o jednej godzinie mogą
przyjechać do szkoły i dzieci nie oczekują tak długo na lekcje. Jeżeli będą dwa autobusy, to
dzieci będą dłużej oczekiwać na lekcje, bo mamy trzy trasy. Na pewno wówczas wydłuży się
czas oczekiwania na autobus dzieci w świetlicy szkolnej. Wtedy być może staniemy przed
problemem wydłużenia czasu pracy nauczycieli w świetlicy szkolnej.

Rada  Gminy przyjęła  do  wiadomości  założenia  organizacyjne  dla  funkcjonowania
placówek oświatowych w gminie w roku szkolnym 2015/2016.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 14.

Rada  Gminy przyjęła  ocenę  realizacji  gminnego  programu  gospodarki  odpadami  i
regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 15.

Pan Przewodniczący poinformował o czynionych staraniach w sprawie udostępnienia dla
turystów  Góry  Zamkowej,  Góry  Św.Rocha  i  Góry  Woskresieńskiej.  Na  dwóch  ostatnich
wzniesieniach,  jeszcze  do  wakacji,  trzeba  ustawić  tablice  informacyjne,  które  turystom a
także mieszkańcom przybliżą co  się  na tych  wzgórzach znajdowało,  rys  historyczny tych
miejsc. Jesteśmy winni to dla tych co byli tu przed nami i dla tych, którzy będą po nas. Należy
również  podjąć  kroki  w  sprawie  ustawienia  tablicy  historycznej  przy  synagodze  lub  na
cmentarzu żydowskim. Żydzi stanowili w przeszłości znacząca mniejszość, wg spisu ludności
z  1921  r.  w  Mielniku  narodowość  mojżeszową  zadeklarowało  230  mieszkańców,  w
Niemirowie 177. Warto o tym pamiętać, bo to byli nasi sąsiedzi.
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W minioną niedzielę w Mielniku odbył się I Ogólnopolski Turniej Tańców Polskich „O berło
Aleksandra Jagiellończyka”. Pan Przewodniczący miał przyjemność i zaszczyt wręczać wraz
z Panią Dyrektor Zespołu Szkół podziękowania dla jury oceniającego ten konkurs. Jeden z
członków jury pozytywnie zaskoczył swoją wypowiedzią mówiąc, że pięknie mieszkamy, jest
u nas czysto i porządek..

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o przygotowaniu gminy do letniego
sezonu turystycznego. 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 16.

Pan  Piotr  Franciszek  Szpakowski -  Prezes  Zarządu  Gminnego  Związku  Ochotniczych
Straży  Pożarnych  w  Mielniku  poinformował,  że  posiada  do  wglądu  radnych  dokumenty
dotyczące tego, co się działo w strażach gminnych przez ostatnie 4 lata. Jeśli ktoś chciałby się
zapoznać z tą dokumentacją, to jest taka możliwe.

Rada Gminy przyjęła ocenę  stanu bezpieczeństwa, porządku publicznego i ochrony
przeciwpożarowej na terenie Gminy Mielnik w 2014r. 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 17.

Pani Kierownik GOPS  poinformowała, że przedstawienie Radzie oceny zasobów pomocy
społecznej  w  Gminie  Mielnik  wynika  z  ustawy  o  pomocy  społecznej.  Jest  to  wymóg
ustawowy,  większość  danych zawartych  w ocenie  stanowią  dane  statystyczne  uzyskane z
GUS na podstawie składanych sprawozdań.

Rada Gminy przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik 2014/2015. 
(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 18.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  na  część  interpelacji  i  zapytań  Pan  Wójt
odpowiedział wcześniej, na pozostałe odpowie na piśmie. Być może do niektórych spraw Pan
Wójt  odniesie  się  w  trakcie  planowanego  w  dniu  19  czerwca  wspólnego,  objazdowego
posiedzenia  Komisji  Rady.  Posiedzenie  to  będzie  miało  na  celu  sprawdzenia  w  terenie
przygotowania gminy do sezonu turystycznego i wskazanie na ewentualne mankamenty, które
do wakacji będzie można usunąć.

Do punktu 19.

Pan  Eugeniusz  Wysocki –  sołtys  sołectwa  Wilanowo  i  Kierownik  Wiejskiego  Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Wilanowie zaprosił mieszkańców gminy do udziału w festynie
rodzinnym,  który  odbędzie  się  w  dniu30  maja  o  godz.1300  na  placu  przy  WOKSiR  w
Wilanowie.
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Pan Franciszek Hruświcki – sołtys Sołectwa Tokary
Zgłosił następujące sprawy do wykonania na terenie sołectwa:

1) Udrożnienie drogi gminnej wzdłuż rzeki Koterki, koło posesji nr.96
2) Naprawienie chodnika (ok.20 metrów),
3) Ścięcie krzaków rębakiem,
4) odbiór folii po kiszonkach, która o d 2 lat nie była odbierana.

Pan Grzegorz Kuźmicz z Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku poinformował, że w
najbliższą  środę  folia  będzie  odbierana  przez  ZGK.  Folię  po  sianokiszonkach  należy
przywozić samemu na PSZOK, bo Hajnówka jej nie odbiera.

Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w  nowym  przetargu  na  odbiór  śmieci  należy
zawrzeć  w  specyfikacji  sporządzanej  do  przetargu  zapis  dotyczący  odbioru  folii  po
sianokiszonkach 

Pan Grzegorz Snieżko podziękował Radzie za przyznanie dotacji na badania archeologiczne
w Mielniku.

Pan Przewodniczący poinformował,  że  reprezentacja  naszego  samorządu  brała  udział  w
Krakowie w II Pucharze Polski Samorządowców w halowej piłce nożnej i zajęła II miejsce.
Udział w tym sukcesie miało troje radnych RG Mielnik.
Do  Mielnika  na  15-lecie  MKS  przyjedzie  prawdopodobnie  zwycięska  drużyna  –  Powiat
Poznański oraz inne drużyny.

Do punktu 20.

Wobec wyczerpania porządku obrad VI sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska

  Przewodniczący Rady

             Krzysztof Nikitorowicz


